
 
 

Marknaden vill ha eko men bönderna tvekar. Vad vill regeringen?  

”Ge oss tydliga signaler och en fortsatt ersättning till ekologisk produktion” 

 
Ekologiska Lantbrukarnas stämmouttalande 15 mars 2014  
Till Landsbygdsministern Eskil Erlandsson  
Kopia till Jordbruksverkets generaldirektör Leif Denneberg 

Ekomarknaden ökar medan ekobönder viker sig. Osäkra politiska signaler gör att lantbrukare tvekar 

inför framtiden. Samtidigt har svensken aldrig köpt så mycket ekologisk mat som under 2013 och 

inget tyder på att detta skulle minska i år.  

Vem kommer att möta upp det ökade intresset för eko på den svenska livsmedelsmarknaden?  

Arealen jordbruksmark under omställning till ekologisk produktion minskar för andra året i rad. 

Många av de som odlar ekologiskt idag har valt att inte fortsätta ytterligare ett år. 

Det behövs långsiktiga och tydliga signaler för att lantbrukare ska våga satsa på eko. I andra länder, 

som Danmark och Tyskland, satsar man från politiskt håll på ekologiskt och ser dess 

marknadspotential. Varför ska Sveriges bönder ges sämre villkor? En ökad import av eko gynnar vare 

sig vår ekonomi, miljö eller landsbygdsutveckling. 

Vi vill att regeringen berättar om hur pengarna från Landsbygdsprogrammet ska fördelas. 

Vi anser att dagens ersättning till ekologisk produktion ska ligga kvar på minst samma nivå som idag. 

För en summa på mindre än 1000 kr/ha i genomsnitt får man en mängd vinster; ökad biologisk 

mångfald, större djurvälfärd och minskad användning av kemiska bekämpningsmedel, för att nämna 

några. Det är en väldigt låg ersättning, i jämförelse med många andra.  

Vi har startat nätverket Organic Sweden för att lyfta försäljningen och exporten av svensk ekologisk 

mat. Konsumenterna visar att de förstår, det är dags att politikerna också gör det! 

 

Kontakt:  
Carl-Erik Ehrenkrona, ordförande Ekologiska Lantbrukarna  0733 - 81 45 30  
Maria Dirke, verksamhetsledare Ekologiska Lantbrukarna 0709 - 99 91 60 


